
29 september 2022 

1/5 
 

 

 
Aanwezigen: Marc Doutreluingne, Marc Caluwaerts, Luc Caulier, Rutger Davidts, Danny Deceukelier, 
Christa Declercq, Isabelle Degezelle, Marie-Jeanne Delobelle, , Erwin Dewulf, Dollé Peter, Anthony 
Gevaert, Géry Gevaert, Eddy Loosveldt, Loosvelt Lies, Danny Phlypo, Luc Sabbe, Bernard 
Vandenbulcke, Freddy Vannieuwenborgh, Philippe Verspaille, Carine Veys, Frédéric Verrue, Geert 
Wyseur. 
 
Verontschuldigen: De Clercq Bavo, Paul Decoene, Jan De Craemere, , Jorgen Deman, Martin 
Raepsaet, Eliane Spincemaille, Marc Vandeburie, Stefanie Vanhaverbeke, Rugter Verschaeve, Romain 
Windels. 
Niet aanwezigen: Magda Callens, Yves Debosscher, Lieven Decock, Herwig Deconinck, Marc Desmet, 
Denis Desrumaux, Bart Dewaele, Luc Dophens, Eddy Hooghe, Wim Monteyne, Marijn Seynaeve, 
Marleen Soens, Frank Taelman, Geert Vandennieuwenborg, Dieter Vanluchene, Kristof Vromant,  
 
Voorzitter: Peter Dollé 
Ondervoorzitter: Johan Coussement – Bavo Declercq 
Secretaris: Eva Degryse 

Agendapunten 
1. Verwelkoming 

2. Bemerkingen / goedkeuring / opvolging vorig verslag 

3. Voorstelling deskundige milieu, natuur & klimaat en aanstelling secretaris 

4. Inrichting speelbos Blokellestraat / Dag van de Natuur 

5. Stand van zaken PDPO project – projectbomenplan SLS 

6. Toelichting voedselbosje Vlaminck (Heestert) 

7. Week van de mobiliteit evaluatie 

8. Terugkommoment Mooimakers 

9. Toelichting Lokaal Materialenplan – vragen IMOG 

10. Toelichting beheersplan Kapel Milanendreef 

11. Communicatie bodemonderzoeken Lettenhofpark 

12. Toelichting Lokaal Energie en Klimaatplan 2.0 

13. Stand van zaken klimaatfonds 

14. Energiebesparende maatregelen – advies van de minaraad 

15. Belangrijke data 

Verslag Minaraad 
29 september 2022 

Minaraad 
Zwevegem 



29 september 2022 

2/5 
 

16. Volgende Minaraad 

1. Verwelkoming door de voorzitter 
 

2. Goedkeuring vorige verslag 
 
Opmerkingen vorig verslag:  
 

• Vraag: op de vorige vergadering was er een vraag over metingen van het grondwaterpeil in 
Zwevegem. Is het nuttig en wenselijk dat het grondwaterpeil op periodieke tijdstippen kan 
gemeten worden in de gemeente?  

o Antwoord: Danny zorgt voor de metingen van Natuurpunt en ziet dat het grondwater 
gezakt is met 1 meter ten opzichte van 2003. 

o Besluit: De gemeente informeert of dit door officiële instanties gebeurt en koppelt 
terug op een van de volgende minaraden. Meer info vind je op 
https://dov.vlaanderen.be/page/actuele-grondwaterstandindicator.  
 

• Vraag: Bijenkasten die geplaatst worden op Transfo? Komt dit er en wordt er genoeg voeding 
voorzien? 

o Antwoord Rutger: Het project gaat niet door wegens een onvoldoende goede 
dakconstructie, waardoor de kost verdrievoudigde en niet meer in verhouding was. 
De bedoeling was wel om dit te koppelen aan een educatief project en samen te 
werken met lokale bijentelers. 

 
Goedkeuring verslag: Leden gaan akkoord, buiten bovenstaande opmerkingen. 
 
Belangrijk: Indien er door een deelnemer iets dient opgenomen te worden in het verslag, dient 
dit duidelijk vermeld te worden in de minaraad zelf.  

3. Voorstelling deskundige milieu, natuur en klimaat en aanstelling secretaris  
 

Goedkeuring: Leden gaan akkoord met de aanstelling van Eva Degryse als secretaris voor de 
minaraad. Lies Loosveldt zal bijgevolg geen secretaris meer zijn. 

4. Speelbos Blokellestraat (plan in bijlage) 
 

Speelbos Blokellestraat: Er wordt in samenwerking met Stadslandschap Leie en Schelde een speelbos 
aangelegd (plan in bijlage). Het centrale deel wordt volledig bebost met een aantal paden en 
speelprikkels erdoor. Aan de kopse kant (Ellestraat) wordt er een picknick/plukplek gerealiseerd met 
bessenstruiken. De gracht wordt gevoed met hemelwater en kan bespeeld worden in droge 
perioden. Er wordt ook een gedeelte aangeplant met olifantengras dat zeer veel koolstof kan 
capteren. Het olifantengras heeft de vorm van een doolhof.  
 
In een later stadium zullen de blauwe zones (zie afbeelding) ook aangepakt worden, waarbij de 
grachten maximaal worden opengewerkt om het hemelwater optimaal te bereiken. Dit is in de 
omgeving van één van de dichtst bewoonde gebieden van Zwevegem. 
 

• Vraag: hoe is de bereikbaarheid van het bos?  
o Antwoord: Dit wordt bekeken met de dienst mobiliteit. Een beperkt aantal 

openingen naar het Guldenspoorpad worden voorzien met trapjes, zodat er altijd 

https://dov.vlaanderen.be/page/actuele-grondwaterstandindicator
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een natuurlijke barrière is. Via de Denemarkenlaan wordt een rembarrière voorzien. 
Nu is er een testopstelling gemaakt om te kijken hoe de kinderen hiermee omgaan.  

• Vraag: Vlakbij dit speelbos passeert een hoogspanningslijn, op een andere plaats wordt ook 
bebouwing voorzien vlakbij deze hoogspanningslijn. Waarom kan dit in de gemeente? 

o Antwoord: De planten worden ook gekozen rekening houdend met de 
hoogspanningslijn. 
 

Oproep : Op 19 november 2022 wordt de aanplanting van het geboorteplekje voorzien ter hoogte 
van het speelbos en wil de gemeente ook een boomplantactie voorzien, noteer deze datum alvast in 
uw agenda. 

5. Stand van zaken PDPO project – projectbomenplan SLS 
 
Zwevegem heeft ingetekend op dit PDPO project (Programma voor Plattelandsontwikkeling) van het 
Standlandschap Leie en Schelde (SLS) waarbij er een bomenplan opgemaakt wordt a.d.h.v. 
Geografisch informatiesysteem ofwel GIS (interessant voor interne redenen: onderhoud, leeftijd…). 
Daarnaast werden er ook twee acties opgezet; Airkoe voor landbouwers en de Klimaatboom voor 
particulieren. Op 20 september 2022 was er een infoavond en 50 klimaatbomen werden verdeeld. 
De basis van dit idee is om samen veel kleine inspanningen te nemen voor het klimaat. SLS wil deze 
werking ook verder zetten voor gemeenten, met steun van de Provincie.  
 
Volgende week start de gemeente met de inventarisatie van de bomen. Eens het plan afgewerkt is, 
kan dit opnieuw toegelicht worden op de minaraad. Rond nieuwjaar is er verduidelijking rond het 
vervolgtraject. 

6. Toelichting voedselbosje Vlaminck (Heestert) 
 
Vanuit Vlaanderen wordt ingezet op stimulansen om slapende percelen te activeren. De provincie 
heeft hierop ingezet door het voedselbos Vlaminck als project op te zetten. In het najaar zal de 
aanplanting gebeuren. Het speelplein wordt bewaard maar natuurlijk ingekleed. Er wordt een 
sneukelbos voorzien en in het diepste punt wordt vooral een natte zone (natuurlijke infiltratie) 
voorzien.  
 
Op de dorpsraad werd ook gepolst naar een verhard plein in de dezelfde wijk met weinig beplanting. 
Daar werd het idee gelanceerd om een herinrichting te doen van het plein. De eerste schets waarop 
verder gewerkt kan worden, zit in bijlage. 

7. Week van de mobiliteit evaluatie 
 
Op 18 september werd er een autovrije zondag in de Bekaertstraat georganiseerd in kader van week 
van de mobiliteit. De activiteiten trokken heel wat volk (fietsbehendigheidsparcours, gekke 
fietsen,…). Er zijn echter wel een paar werkpunten zoals vroeger starten met communicatie en de 
praktische organisatie. Toch ziet de gemeente de meerwaarde hiervan in en wil men een nieuwe 
editie organiseren in 2023 op een andere locatie. 
 
Voor 2023 is de omgeving van Transfo een mogelijke locatie die voorgesteld zal worden aan het 
college van burgemeester en schepenen. Hierbij zou de Ellestraat, Blokellestraat en Demeesterstraat 
autovrij gemaakt worden. Er zouden ook activiteiten op de site van de Transfo doorgaan en zo kan de 
link met het klimaat ook gelegd worden. 
 

https://www.west-vlaanderen.be/airkoe
https://www.stadlandschapleieschelde.be/nl/stadlandschap/biodiversiteit/project-boom-zoekt-tuin-een-gratis-klimaatboom-voor-jouw-tuin/
https://www.stadlandschapleieschelde.be/nl/stadlandschap/biodiversiteit/project-boom-zoekt-tuin-een-gratis-klimaatboom-voor-jouw-tuin/
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Ideeën voor locaties en activiteiten mogen doorgestuurd worden naar de mailbox van 
woonenleefomgeving@zwevegem.be. 
 

8. Terugkommoment Mooimakers 
 
Op donderdag 10 november organiseert IMOG samen met de gemeente een terugkeermoment voor 
de Mooimakers. Er wordt een heropfrissing gegeven van de informatie, er wordt uitleg gegeven over 
de nieuwe app Mijn Mooie Straat en er wordt achteraf een drankje aangeboden om informeel kennis 
te maken met de Mooimakers.  
 

• Vraag: Vorige vergadering was er een melding van bouwafval door Marc Desmet.  
o Antwoord: Dit werd aangepakt met de politie. 

 

• Vraag: Hoe vind ik de app Mijn Mooie Straat terug? 
o Antwoord: Via de Appstore/Playstore kan je de app ‘Mijn Mooie Straat’ 

terugvinden. Hiermee kan je een account aanmaken en eenvoudig 
sluikstorten aangeven via een foto en locatie.  

 
Link: https://www.mijnmooiestraat.be/  

9. Lokaal materialenplan  
 

1. Restafvalcijfer doelstelling:  
o 149 kg / inwoner in 2021 
o Doelstelling 89 kg / inwoner 
o Advies minaraad: voorkeur IMOG 
o Vraag: moet dit restafvalcijfer niet per gemeente bekeken worden?  

▪ Antwoord: We zijn in een intergemeentelijk verhaal gestapt met 
IMOG. Het is de bedoeling om de acties die voortvloeien uit het 
Lokaal Materialenplan zoveel mogelijk te centraliseren. 

o Vraag Wat is het voordeel van Zwevegem om mee in te stappen in het 
intergemeentelijk verhaal? 

▪ Antwoord: Efficiëntie, knowhow en kennis. 
2. Bijkomende inzameling organisch afval  

o Voorstel: Kan er niet ergens in de gemeente een plaats voorzien worden 
waar kippen/eenden gevoederd kunnen worden met etensresten. (zie 
verder) 

o Advies minaraad: Voorstel IMOG 
o Vraag: Wat met de mensen op een appartement? 

▪ Antwoord: Er wordt op het recyclagepark inzamelpunten voorzien in 
de toekomst voor huishoudelijk afval (restafvalzak) en GFT. De 
vergunning dient hiervoor aangepast te worden. 

o Voorstel van de minaraad: Op bepaalde plaatsen in de gemeente een 
composthoop voorzien waar gecontroleerd kan gecomposteerd worden in 
functie van misbruik. Aansluitend kan een plaats voorzien worden met 
kippen of eenden.  

▪ Antwoord: Interessant, maar dit wordt vaak misbruikt in realiteit en 
er is sociale controle nodig. Hierdoor zijn veel gemeenten daarvan 
afgestapt. De compost moet ook verwerkt kunnen worden. Er mag 

mailto:woonenleefomgeving@zwevegem.be
https://www.mijnmooiestraat.be/
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ook geen gekookt afval gedeponeerd worden, dus moeilijk op te 
volgen. 

o Voorstel gemeente: Soort buurtwerking op eigen initiatief voor kippen of 
compost. Er kan hiervoor ook gesensibiliseerd worden om dit zelf op te 
zetten. Hiervoor kan ook het initiatief vanuit de burgers komen (evt via 
dorpsraden)? 

3. Inzamelscenario:  
o Advies minaraad: Voorstel IMOG 

4. Bedrijfsafval:  
o Advies minaraad: Voorstel IMOG 

5. Inzamelfrequentie:  
o Advies minaraad: Voorstel IMOG 

6. Recipiënten:  
o Advies minaraad: Voorstel IMOG, maar wel vragende partij voor kleinere 

bakken. 
7. Retributies:  

o Vraag: betekent dit ook een hogere kost? 
▪ Antwoord: Dit werd nagevraagd bij IMOG met volgend antwoord 

betreft de retributies: Dit is louter een indicatief voorstel voor debat 
bij alle vennoten in het kader van de implementatie van het 
materialenplan UHAGBA 2023-2030.  Momenteel is er nog geen 
timing vastgelegd voor deze nieuwe retributies. Alles is nog heel 
voorbarig. 

8. Flankerende maatregelen: 
o Advies minaraad: Voorstel IMOG 

9. Forfaitaire belasting:  
o Advies minaraad: Voorstel IMOG 

10. Zwerfvuil: 
o Advies minaraad: Afhankelijk van de scenario’s (beheer bij Fost Plus of 

beheer blijvend onder noemer Mooimakers). 
11. Handhaving bedrijfsafval: 

o Advies minaraad: Voorstel IMOG 

10. Beheersplan Kapel milanendreef (zie plan in bijlage) 
Gezondheid van de bomen, vanaf een groene score is dit prima. Als het slechter is dan groen, is de 
boom in principe ten dode opgeschreven.  
 
De dreef is beschermd dorpsgezicht, maar er moet wel een beheerplan opgemaakt worden. De 
bomen die er nu staan, zijn helaas moeilijk te redden.  
 
Voorstel dienst: Lindedreef met onderbeplanting. Er wordt gewerkt met kleinere bomen (toch 
voldoende groot). 
 

• Opmerking: gezonde bomen liggen het verst van de zendmasten. 
o Antwoord: Er werd vooral gekeken naar de bodem, niet specifiek op straling. 

• Vraag: de beuken in omliggende straat, liggen wel dichter bij de mast. Wordt ook gekeken 
naar de omliggende straten? 

o Antwoord: Dit werd niet bekeken, mogelijks deels te maken met grondwater.  

• Wat is de oorzaak?  
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o Antwoord: Snoei en de bodem is gecompacteerd (door auto’s) en dood en gras rond 
een beuk is niet goed.  Een beuk is een bosboom. De bomen zijn van 1939. Linden 
kunnen beter omgaan met grondwaterschommeling. 

• Vraag: kan er toelichting gegeven worden over straling? 
o Antwoord: Er wordt gekeken om in 2023 een lezing te organiseren over de 

gezondheidseffecten van straling, hiervoor wordt contact opgenomen met een 
kennisinstelling.  

 
Advies minaraad: Akkoord met de dienst voor aanplanting van linden (of andere aangepaste soort). 
Kanttekening om hier wel zeer duidelijk over te communiceren om protest bij inwoners te vermijden.  

11. Communicatie bodemonderzoeken Lettenhofpark 
 

• Vraag: Het is jaar na datum, waarom werd er nog niet gecommuniceerd?  
o Antwoord: Er wordt gewacht op de officiële communicatie vanuit Vlaanderen. De 

communicatie volgt in de maand oktober via een bewonersbrief naar de 
omwonenden. 

12. Toelichting Lokaal Energie en Klimaatpact 2.0 
 
Tijdens de minaraad in mei 2022 werd reeds een toelichting gegeven over het Lokaal Energie en 
Klimaatpact (zie verslag en presentatie minaraad mei 2022). Hierbij wordt er vanuit Vlaanderen een 
aantal financiële middelen vrijgemaakt om de lokale besturen te ondersteunen in de klimaat 
transitie. Op 7 juli 2022 werd vanuit Vlaanderen een vernieuwde versie van het Lokaal Energie en 
Klimaatpact (LEKP 2.0) gepubliceerd met zes verscherpte maatregelen. Voor Zwevegem wordt een 
extra budget voorzien voor het LEKP 2.0 van 29.565 euro. 
 
Vernieuwde maatregelen:  

• Doelstelling CO2-reductie van -40% naar -55% tegen 2030 (cfr. Fit for 55 Europa) 

• Doelstelling primaire energiebesparing van 2,09% naar 3% vanaf 2023 

• Geen nieuwe heffingen op elektriciteitsmasten en sleuven van ELIA  

• Werf 2: 25 fossielvrije renovaties (50 collectieve renovaties / 1000 wooneenheden) tegen 
2030 en organisatie van klimaattafels tegen 2024. 

• Werf 3: 1,5 ipv 1 laadequivalenten per 100 inwoners tegen 2030  
 
Advies minaraad: Akkoord met ondertekening van het Lokaal Energie- en Klimaatpact 2.0. 

13. Stand van zaken Klimaatfonds 
 
Tijdens de minaraad van april 2022 werd reeds een toelichting gegeven over het Klimaatfonds. Dit 
wordt op de gemeenteraad voorgesteld ter goedkeuring van de formele overeenkomst. Er zijn 
uiteindelijk drie gemeenten die instappen in de eerste editie van het klimaatfonds: Zwevegem, 
Wevelgem en Anzegem.  
 
Er kunnen projecten opgezet worden voor lokaal of regionaal niveau, 75% van de middelen worden 
voorzien voor lokale initiatieven en 25% van de middelen worden voorzien voor regionale initiatieven 
(beide in het beheer van Leiedal). Mogelijke klimaatprojecten kunnen zijn de aanplanting van een 
bos, het ontharden van voortuinen, op regionaal niveau bloemenweides voorzien… 
 
Advies minaraad: gunstig.  
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Ideeën voor lokale en regionale project mogen doorgegeven worden aan 
woonenleefomgeving@zwevegem.be.  

14. Energiebesparende maatregelen – advies van de minaraad 
 
De gemeente heeft een oplijsting gemaakt van de energiebesparende maatregelen voor eigen 
organisatie en naar de burgers. Er wordt bijkomend een clusteroverschrijdende werkgroep opgericht 
om te brainstormen over nieuwe mogelijkheden. 
 
Voorstel: Aan de bedrijven vragen om ook lichtreclames te doven en s’avonds de lichten van 
bureau’s en etalages uit te doen. 
 
Voorstel: een energieaudit aanvragen via de gemeente met een tegemoetkoming?  
Antwoord: Er kan (ver)bouwadvies gevraagd worden aan Acasus (www.acasus.be) om te kijken welke 
energetische ingrepen mogelijk zijn voor uw woning. De gemeente betaalt dit bouwadvies en de 
burger hoeft niets te betalen. Er werd hierover reeds een toelichting gegeven tijdens de minaraad 
van april 2022. Er kunnen ook vragen gesteld worden aan de Renovatiecoach over uw woning, 
energiebesparende zaken tijdens de zitdagen (8 november 2022 en 6 december 2022) op afspraak 
tussen 9u en 12u30. Meer info kunt u verkrijgen door een mail te sturen naar wonen@zwevegem.be. 
 
Vraag: heel wat verenigingen zijn bezorgd om de energierekeningen. 
Antwoord: Er wordt gecommuniceerd met de verenigingen over de vaste contracten, waarbij er 
mogelijks een hogere afrekening volgt. 
 
Ideeën voor andere mogelijke energiebesparende maatregelen mogen doorgegeven worden aan 
woonenleefomgeving@zwevegem.be.  

15. Belangrijke data 
• Week van de handhaving – 3 tem 9 oktober 2022 

• Nacht van de duisternis – 8 oktober 2022 

• International repair day workshop elektro herstel – 15 oktober 2022 (geannuleerd). 

• Dag van de Trage Weg / Fairtrade wandeling – 16 oktober 2022 

• Dag van de Natuur – 19 november 2022 – gekoppeld aan week van het bos  

• Terugkommoment Mooimakers – 10 november 2022 

• Voordracht de Levende Tuin – 1 december 2022 

16. Volgende Minaraad 
Donderdag 15 december om 19.30 uur in de raadzaal van het gemeentepunt 

17. Varia  
 
Er werd na de minaraad nog een extra suggestie doorgegeven:  

• Het Guldenspoorpad is een gevaarlijke weg geworden door de diverse snelheden 
(voetgangers, fietsers, e-bikes, wielertoeristen). Een opslossing hiervoor is de splitsing van de 
weg tussen voetgangers en de rest, waardoor er voor de fietsers een bredere rijbaan 
ontstaat. Er grenst ook gemeentelijke grond aan het pad. Zou het niet mogelijk zijn bij de 
aanleg van het speelbos (Blokellestraat)daar reeds een afsplitsing voor de voetgangers te 
voorzien door het speelbos. In een latere fase kan dit ook gebeuren ter hoogte van het 
Lettenhofpark en waarschijnlijk ook nog op veel andere plaatsen. Ik vermoed dat dit kan 
gerealiseerd worden met weinig kosten. 

mailto:woonenleefomgeving@zwevegem.be
http://www.acasus.be/
mailto:wonen@zwevegem.be
mailto:woonenleefomgeving@zwevegem.be
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o Antwoord: De gemeente plant inderdaad onverharde wandelpaden doorheen deze 
zones. Verharde paden zal niet lukken vanwege vergunningen, maar onverharde 
graspaden zullen meestal voldoende zijn. 

 
 
 
 


